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السيرة الذاتية

البيانات الشخصية:
الإســــــــــــــــم :  شيماء محمد جلال محمد منصور 

الوظيفـــــــــــــة :  مدرس بقسم الفيرولوجيا- كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق 

الدرجــــــــــــــة :  مدرس 

تاريخ الميــــــلاد :  23/9/1980 

العنـــــــــــــــوان :  قسم الفيرولوجيا- كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق

تليفون العمــــــــل : 0552288204 

تليفون المنــــــزل :  0552160091 

تليفون المحمــــول :  0117262057

البريد الإليكترونى :  shimaagalal80@yahoo.com  

الشهادات الحاصل عليها:

-  بكالوريوس العلوم الطبية البيطرية- مايو 2002 بتقدير عام جيد جدا- جامعة الزقازيق

-  ماجستير العلوم الطبية البيطرية – الفيرولوجيا – اعتبارا من 20/6/ 2006

- دكتور الفلسفة فى العلوم الطبية البيطرية – الفيرولوجيا اعتبارا من 18/11/2009

مجالات الخبرة: 

-  معيد مادة الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا- كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 17/12/2002

-  مدرس مساعد مادة الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا - كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 3/7/2006.

- مدرس مادة الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا - كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 29/12/2009 

رسالة الماجستير: دراسات مناعية فيرولوجية على عدوى فيروس اسهال العجول حديثة الولادة في مزارع الألبان بمصر
رسالة الدكتوراه: دراسات فيرولوجية وجزيئية على فيروس الروتا في العجول
النشر العلمى:
عزل وتعريف وتصنيف بعض الفيروسات المسببة للاسهال فى العجول

· Ali, A. A.; El-Bakry, M.; Salama, A. A.; Zeidan, S. M. and Shimaa, M Galal. (2007): Isolation, identification and classification of some viruses inducing neonatal calf diarrhea. Fifth International Scientific Conference, Mansoura, PP 1463-1479.
دراسات فيرولوجية وجزيئية على فيروس الروتا
· Ali, A. A.; Salama, A. A.; Zeidan, S. M. and Mansour, Shimaa, MG. (2009): Virological and molecular studies on rotavirus. Zag.Vet.J. 37(4): 70-79
دراسات تجريبية على تأثير النيوميسين-بى على تكاثر فيروس الروتا 
· Salama, A. A.; Ali, A. A.; Zeidan, S. M. and Mansour, Shimaa, MG. (2009): Experimental studies on effect of neomycin on Rotavirus. Zag.Vet.J. 37(4): 137-144
المنح العلمية :
منحة من وزارة التعليم العالي المصرية (مبادرة الشراكة) لمدة ستة أشهر لقسم العلوم البيطرية والحيوانية ومختبر بحوث الأمراض التشخيصية ، كلية الزراعة والعلوم البيولوجية ، جامعة ولاية داكوتا الجنوبية ، الولايات المتحدة الأمريكية. 

الخبرات التدريسية:

· تدريس مادة الفيرولوجيا لطلاب مرحلة البكالوريوس الفرقة الثالثة منذ عام 2003 وحتى الأن.

· الاشتراك فى اعمال الامتحانات العملية لطلاب مرحلة البكالوريوس الفرقة الثالثة بالكلية. 
· المشاركة فى تدريس مقررات مادة الفيرولوجيا لطلاب الدراسات العليا (الساعات العملية).
الأنشطــــــــــة:
· عضو فى مشروع ضمان الجودة بالكلية
· عضو فى مشروع التطوير المستمر والتأهيل للاعتماد بالكلية ( CIQAP).
· عضو فى مشروع  تحت عنوان " السيطرة على الفيروسات الخطيرة التى تصيب حيوانات المزرعة فى مصر باستخدام لقاح جينى آمن"- قسم الفيرولوجيا –كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق. 
العضوية فى منظمات مهنية / أكاديمية :

· عضو فى نقابة الأطباء البيطريين 

المؤتمرات:

· 1- المؤتمر العلمى العاشرلكلية الطب البيطرى -  جامعة الزقازيق. ( الطب البيطرى وتحديات العصر) بالاقصر فى الفترة من  10-13/2/ 2010 .

الدورات: 
1- الحاسب الآلى وتطبيقاته فى العلوم المختلفة: 11/10/2003 – 6/1/2004
2- اصول التدريس (اعداد المدرس الجامعى): 21/6/2003 – 10/7/2003 

· تفاعل انزيم البلمرة المتسلسل وتطبيقاته المختلفة- مدينة مبارك للتطبيقات العلمية والتكنولوجيا- برج العرب خلال الفترة 6-10/9/2003 
4- مشروع الجودة والاعتماد: 
· إنشاء نظام الجودة الداخلي.
· النواتج التعليمية المستهدفة.

· توصيف وتقرير البرنامج الدراسى

· توصيف وتقرير المقررات الدراسية

· التقرير السنوي للكلية.
 5- دورات تنمية قدرات أعضاء هيئة التدريس:

· أخلاقيات وآداب المهنة (13-15/9/2005).
· مهارات التفكير. (25-28/9/2005).
· أساليب البحث العلمي. (28-31/1/2006).
· مهارات الاتصال الفعال. (16-18/5/2006).
· الاتجاهات الحديثة في التدريس. (5-7/9/2006).
· مهارات العرض الفعال. (9-11/9/2006).
· استخدام التكنولوجيا في التدريس. (4-6/11/2006).
· التعلم مدى الحياة. (14-16/11/2006).
· اتخاذ القرارات وحل المشاكل. (21-23/11/2006).
· التدريس الفعال. (24-27/12/2006).
· نظام الساعات المعتمدة. (16-18/3/2010)


PERSONNAL INFORMATION:

NAME: Shimaa Mohammed Galal Mohammed Mansour

DATE AND PLACE OF BIRTH: 23/9/1980, Zagazig, Sharkia

RELIGIN: Muslim

NATIONALITY: Egyptian.

MARTIAL STATUS: Single

ADDRESS: Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Zagazig 44511, Egypt.

PHONE NUMBER:

Home: +20552160091
Mobile: +20117262057
FAX NUMBER: 0552284283

PASSPORT NUMBER: 2162733

E.mail: shimaagalal80@yahoo.com
QUALIFICATIONS:

1- Bachelor of Veterinary Medical Science (May 2002), very good degree, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

2- Master’s of Veterinary Medical Sciences, Virology major, as from 20/6/2006, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.
3- Ph.D. of Veterinary Medical Sciences, Virology major, as from 18/11/2006, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.
Master thesis title:

Immuno-virological studies on neonatal calf diarrhea virus infection in dairy farms in Egypt

PhD thesis title:

Virological and Molecular Studies on Rotavirus in Calves
POSITIONS HELD:

1- Demonstrator of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 17/12/2002 till 2/7/2006.

2- Assistant lecturer of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 3/7/2006 till 28/12/2009.
3- Lecturer of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 29/12/2009.
ACADEMIC AWARDS:

Grant from the Egyptian Ministry of Higher Education (The Partnership and Ownership initiative) for six months to Department of Veterinary Science, Animal Disease Research and Diagnostic Laboratory, College of Agriculture and Biological Sciences, South Dakota State University, USA.

ACTIVITIES:

· Team member of Establishment of Internal Quality Assurance System Project, and participating in all activities of performance appraisal and quality assurance unit - Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

· Team member of Continuous Improvement and Qualifying for Accreditation Project (CIQAP) - Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

· Team member of Research Project under the title of "Edible vaccine for controlling serious animal viruses in Egypt"- Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

GENERAL SKILLS:

COMPUTER SKILLS:

1. Excellent command of MS Windows and its office suit.

2. Excellent command of Internet.

LANGUAGE:

1. Arabic: Mother tongue.

2. English: Fluent (spoken & written)

KEY SKILLS:

1. High ability to work in Team.

2. Time management.

3. Communication skills.

4. Focused and willing to learn.

5. Good Presentation skills.

6. Always on time and ready to work

7. Ability to work under stress condition.

8. Self-motivated and confidence.

9. Good leadership skills.

PUPLICATION:

Ali, A. A.; El-Bakry, M.; Salama, A. A.; Zeidan, S. M. and Shimaa, M Galal. (2007): Isolation, identification and classification of some viruses inducing neonatal calf diarrhea. Fifth International Scientific Conference, Mansoura, PP 1463-1479.
Ali, A. A.; Salama, A. A.; Zeidan, S. M. and Mansour, Shimaa, MG. (2009): Virological and molecular studies on rotavirus. Zag.Vet.J. 37(4): 70-79

Salama, A. A.; Ali, A. A.; Zeidan, S. M. and Mansour, Shimaa, MG. (2009): Experimental studies on effect of neomycin on Rotavirus. Zag.Vet.J. 37(4): 137-144
SPECIAL COURSES:

1. Three months course in (MS-Dos, Windows, SPSS-win), Faculty of Science- Zagazig University, Egypt from 11/10/2003 to 6/1/2004.

2. Training course of Qualifying University Staff member (lecturer), Zagazig University, Egypt from 21/6/2003 to 10/7/2003.
3. Work shop of polymerase chain reaction applications and gene sequencing, September 6-10, 2003, Mubarak city for scientific research and technology applications, Egypt.

4. Training Courses sponsored by Faculty and Leadership Development Project (FLDP)- Zagazig University, Egypt:

· Morality and ethics course. (13-15/9/2005).

· Thinking skills. (25-28/9/2005).

· Methods of scientific research. (28-31/1/2006).

· Effective communication skills. (16-18/5/2006).

· Recent trends in teaching. (5-7/9/2006).

· Effective presentation skills. (9-11/9/2006).

· The use of technology in teaching. (4-6/11/2006).

· Lifelong Learning. (14-16/11/2006).

· Decision-making and problem-solving. (21-23/11/2006).

· Effective Teaching. (24-27/12/2006).
6. Training Courses sponsored by Quality Assurance and Accreditation Project (QAAP)- Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt:

· Program Specifications and Reports.

· Course Specifications and Reports.

· Establishment of Internal Quality and Assurance System.

·  Annual Faculty Report.
